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   Informace z 8. zasedání  
     Předsednictva Rady vysokých škol  

konaného 19. prosince 2024  
 
 
Zasedání probíhalo prezenční a on-line formou. Maximální počet přítomných členů Předsednictva byl 32. 

Zasedání se zúčastnili hosté: 

• prof. PaedDr. Radka Wildová, CSc. – vrchní ředitelka sekce vysokého školství, vědy a výzkumu  
• prof. MUDr. Milena Králíčková, Ph.D. –  předsedkyně České konference rektorů  
• doc. Ing. Petr Dvořák, Ph.D. - místopředseda ČKR pro záležitosti ekonomické a sociální 
• Ing. Václav Šubrta, LL.M. –  ředitel Centra informačních a knihovnických služeb 
• RNDr. Petr Dolanský – místopředseda Vysokoškolského odborového svazu 
• Michal Uhl, Soňa Lippmann a Roman Klepetko – zástupci Domu zahraniční spolupráce  
• Ing. Radim Ryška, Ph.D. – ředitel Centra pro studium vysokého školství 

 
Schválený program: 

1. Zahájení   
2. Zprávy z Užšího předsednictva Rady VŠ (prof. Mgr. Tomáš Kašparovský, Ph.D.) 
3. Příprava tezí zákona o vysokých školách (doc. Mgr. Jiří Langer, Ph.D.)  
4. Zprávy z Ekonomické komise (doc. Ing. Irena Benešová, Ph.D.)  
5. Vystoupení hostů  
6. Zprávy ze Studentské komory Rady VŠ (Mgr. et Mgr. Tereza Marková) 
7. Zprávy z Fóra předsedů akademických senátů (doc. Ing. Jan Janoušek, Ph.D.) 
8. Zprávy z Komise pro vědeckou činnost (doc. Dr. Ing. Vlasta Radová)  
9. Zprávy z Komise pro umělecké vysoké školy (Ing. Arch. Nicol Galeová)  
10. Projektové aktivity Studentské komory – nastavení procesů (Mgr. Damir Solak)  
11. Různé 

 
 

1. Zahájení  
Zasedání zahájil prof. Jiří Skládanka a předseda prof. Tomáš Kašparovský a uvítali všechny přítomné. 
Následně předsedající prof. Jiří Skládanka představil program zasedání, návrhovou komisi a požádal členy 
Předsednictva Rady VŠ o hlasování.  
 
Předmět hlasování:  
Předsednictvo Rady vysokých škol schvaluje program 8. zasedání Předsednictva Rady vysokých škol. 
 
Program byl schválen optickou většinou, nikdo nehlasoval proti, nikdo se hlasování nezdržel.  
 
Předmět hlasování: 
Předsednictvo Rady vysokých škol schvaluje návrhovou komisi ve složení: členové Užšího 
předsednictva, doc. Dr. Ing. Vlasta Radová, RNDr. Pavel Popela PhD a doc. Ing. Irena Benešová. 
 
Návrhová komise byla schválena optickou většinou, nikdo nehlasoval proti, nikdo se hlasování nezdržel.  



 

2 
 

2. Zprávy z Užšího předsednictva Rady vysokých škol   
Prof. Tomáš Kašparovský seznámil účastníky se zprávami z Užšího předsednictva Rady VŠ. Zmínil mj. 
konferenci k mikrocertifikátům na Karlově univerzitě a informoval přítomné o jmenování nových profesorů a 
volbě nového předsedy Akademie věd ČR. 
 
Usnesení 
Předsednictvo Rady vysokých škol bere na vědomí zprávy z Užšího předsednictva Rady vysokých škol.  
 
Usnesení bylo přijato 31 hlasy, nikdo nehlasoval proti, nikdo se hlasování nezdržel.  
 

3. Příprava tezí zákona o vysokých školách (doc. Mgr. Jiří Langer, Ph.D.)  
Pan místopředseda doc. Jiří Langer přednesl aktuální informace k tezím zákona o vysokých školách. 
 
Usnesení 
Předsednictvo Rady vysokých škol bere na vědomí aktuální informace o přípravě tezí zákona o vysokých 
školách.  
 
Usnesení bylo přijato optickou většinou hlasů, nikdo nehlasoval proti, nikdo se hlasování nezdržel.  
 

4. Zprávy z Ekonomické komise  
Doc. Irena Benešová seznámila účastníky se zprávami z Ekonomické komise.  
 
Usnesení:  
Předsednictvo Rady vysokých škol požaduje, aby rozpočet v kapitole 333 MŠMT pro oblast vysokých škol 
pro rok 2026 a Střednědobý výhled pro následující roky byl navýšen minimálně o dlouhodobě deklarovanou 
hodnotu 6 mld. Kč. oproti roku 2024.  
 
Usnesení bylo přijato 31 hlasy, nikdo nehlasoval proti, nikdo se hlasování nezdržel.  
 
Usnesení:  
Předsednictvo Rady vysokých škol považuje zařazení nové podpory studujících rodičů pečujících o děti (tzv. 
hlídačkovné) do novely zákona o vysokých školách za nesystémové řešení, které navíc umožňuje čerpání 
téže podpory na více vysokých školách zároveň při souběžných studiích.  Vzhledem k tomu, že jde o formu 
sociální dávky, která patří do gesce MPSV a zákona o státní sociální podpoře, nelze touto formou podpory 
zatížit rozpočty vysokých škol. Tuto formu podpory musí hradit stát z jiných kapitol rozpočtu.  
 
Usnesení bylo přijato 32 hlasy, nikdo nehlasoval proti, nikdo se hlasování nezdržel.  
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Usnesení:  
Předsednictvo Rady vysokých škol podporuje, aby došlo k postupnému rozvolnění referenčních hodnot 
nejen pro počty studentů přijímaných do prvních ročníků studijních programů, ale také na straně financí 
ukazatele A, aby vysoké školy mohly odpovídajícím způsobem reagovat na demografický vývoj.  
 
Usnesení bylo přijato 27 hlasy, 2 členové hlasovali proti, 3 se hlasování zdrželi.  
 

5. Vystoupení hostů 
Předsedkyně České konference rektorů prof. Milena Králíčková informovala mj. přítomné o ekonomické 
transformaci ohledně víz pro zahraniční studenty a stipendií. 
 
Zástupci Domu zahraniční spolupráce informovali o jejich činnosti a aktuálních aktivitách.  
 
Prof. Radka Wildová, CSc., vrchní ředitelka sekce vysokého školství, vědy a výzkumu předala  Předsednictvu, 
společně s panem předsedou prof. Kašparovským, aktuální informace z jednání s panem ministrem doc. 
Mikulášem Bekem.  
 

6. Zprávy ze Studentské komory Rady VŠ  
Mgr. Tereza Marková prezentovala zprávy ze Studentské komory.  
 
Usnesení:  
Předsednictvo Rady vysokých škol bere na vědomí zprávy ze Studentské komory Rady vysokých škol. 
 
Usnesení bylo přijato optickou většinou hlasů, nikdo nehlasoval proti, nikdo se hlasování nezdržel.  
 
Usnesení:  
Předsednictvo Rady vysokých škol potvrzuje volbu místopředsedy Rady Ing. Jakuba Slámy na návrh 
Studentské komory. Ing. Jakub Sláma byl zvolen 7. 12. 2024 předsedou Studentské komory.   
 
Usnesení bylo přijato 28 hlasy, nikdo nehlasoval proti, nikdo se hlasování nezdržel.  
 

7. Zprávy z Fóra předsedů akademických senátů 
Doc. Jan Janoušek informoval přítomné o jednání a výstupech z Fóra předsedů akademických senátů 
konaného 28. a 29. 11. 2024 konaného na VŠB-TUO v Ostravě.  
 
Usnesení:  
Předsednictvo Rady vysokých škol bere na vědomí zprávy z Fóra předsedů akademických senátů.  
 
Usnesení bylo přijato optickou většinou hlasů, nikdo nehlasoval proti, nikdo se hlasování nezdržel.  
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8. Zprávy z Komise pro vědeckou činnost  
Doc. Vlasta Radová seznámila přítomné s agendou, kterou se v posledním období zabývala Komise pro 
vědeckou činnost.  
 
Usnesení: 
Předsednictvo Rady vysokých škol bere na vědomí zprávy z Komise pro vědeckou činnost.  
 
Usnesení bylo přijato optickou většinou hlasů, nikdo nehlasoval proti, nikdo se hlasování nezdržel.  
 

9. Zprávy z Komise pro umělecké vysoké školy  
Ing. Arch. Nicol Galeová se věnovala problematice Registru uměleckých výstupů, výstupům z analýzy 
aktuálního stavu a podala podněty k dalšímu rozvoji hodnotících metod. 
 
Usnesení: 
Předsednictvo Rady vysokých škol bere na vědomí zprávy z Komise pro umělecké vysoké školy. 
 
Předsednictvo Rady vysokých škol žádá MŠMT, aby se zabývalo návrhy obsaženými ve zprávě Komise 
uměleckých vysokých škol a žádá o organizaci jednání o současném stavu Registru uměleckých výstupů a 
jeho budoucnosti.  
 
Předsednictvo Rady vysokých škol podporuje záměr zastoupení člena Rady vysokých škol v Radě registru 
uměleckých výstupů. 
 
Usnesení bylo přijato 26 hlasy, nikdo nehlasoval proti, nikdo se hlasování nezdržel.  
 

10. Projektové aktivity Studentské komory – nastavení procesů  
Mgr. Damir Solak seznámil přítomné s problematikovu řízení projektů v rámci Rektorátu Univerzity Karlovy.  
 
Usnesení: 
Předsednictvo Rady vysokých škol podporuje nastavení jednotných pravidel v rámci Univerzity Karlovy pro 
budoucí realizaci projektů Rady vysokých škol, včetně úpravy oblasti financí a majetku tak, aby mohl 
sloužit potřebám Rady vysokých škol, umožňují-li to podmínky projektu. 
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11. Různé  
Ředitelka Agentury Rady vysokých škol Ing. Michaela Schwarzová seznámila přítomné s aktualizaci interního 
dokumentu „Zásady hospodaření Studentské komory Rady vysokých škol“. 
 
Usnesení: 
Předsednictvo Rady vysokých škol bere na vědomí aktualizaci interního dokumentu Agentury „Zásady 
hospodaření Studentské komory Rady vysokých škol“. 
 
Usnesení bylo přijato 23 hlasy, nikdo nehlasoval proti, nikdo se hlasování nezdržel.  
 
Místopředseda prof. Skládanka navrhnul níže uvedené usnesení a seznámil přítomné s danou problematikou.  
 
Usnesení: 
Předsednictvo Rady vysokých škol podporuje návrh na navýšení příspěvku DZS určeného na podporu 
aktivit souvisejících s uchazečskou kampaní českých vysokých škol v zahraničí a naplňováním cílů Druhé 
ekonomické transformace a žádá MŠMT, aby tyto aktivity podpořilo nad rámec rozpočtu vysokých škol. 
 
Usnesení bylo přijato 22 hlasy, nikdo nehlasoval proti, 1 se hlasování zdržel.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kompletní záznam jednání bude k dispozici v členské sekci na www stránkách Rady vysokých škol. 
Nejbližší řádné zasedání Předsednictva Rady vysokých škol se bude konat dne 23. ledna 2025. 

http://www.radavs.cz/
http://www.radavs.cz/
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